

Grenledermøde 28/10 2021 19.15-21.15

Referat

Mødested: Poulholm

Mødeleder: Louise

Forplejning: Jens Ole

Referent: Steen

1) Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt.

2) Evaluering af gruppespejdermøde (Louise)

a. Fremmøde, aktiviteter, organisering m.m.

God dag. De fælles aktiviteter fungerede godt. Dejligt for en gangs skyld at være mange ledere sammen om at afvikle aktiviteterne.

Rigtig god mad – ros til forældrene!

Konceptet gentages til næste år.

Det var godt med en pause undervejs. Til næste år bør vi overveje noget spiseligt i løbet af mødet – flere gik "sukkerkolde".

Torsdag før efterårsferien er ikke god – der er ofte skolefester.

Mødet flyttes til anden ugedag eller anden uge.

Vedtaget: Gruppespejdermødet flyttes i 2022 til torsdag i uge 40: 6/10-2022.

3) Lederjuleafslutning (Louise)

a. Tidspunkt og indhold

Dato: mandag d. 13/12-21

Indhold: Udviklingsplan og julehygge

Grenlederkoordineringsmøde ½ time før mødetid.

Forplejning: Connie og Regitze

4) Spejdernes Lejr (Steen)

- a. Der begynder at komme information om Spejdernes Lejr, og vi skal tage stilling til deltagelse i de forskellige grene, begynde at danne os et overblik over, hvilke ledere, der deltager og hvor længe, de forskellige grene deltager. Der skal ikke tages endelig beslutning endnu, men drøftelsen er vigtig. Herudover er der spørgsmål om lejretablering, særligt mastesejl og indkøb af rafter.

Generelt: orientér jer på SL2022's hjemmeside.

SL2022 er f.o.m. lørdag d. 23/7-22 t.o.m. søndag d. 31/7-21.

Lørdag d. 23/7-22 er der ankomst og lejretablering.

Søndag d. 31/7-21 er der lejrnedbrydning og afrejse.

Prisen varierer efter det antal dage, man deltager.

Vi forventer at deltagerpriserne for spejdere kommer til at ligge omtrent på dette niveau:

Fuld lejr 1600,-, 5 døgn 1300,-, 4 døgn 1100,- ..og familiespejdere 100 ,- kr./døgn.

Det fremgår endnu ikke, hvad betalingen er for familiespejderforældre....

Deltagelse:

Familiespejd – overvejer deltagelse

Mikro 4 døgn (lør 23/7 – ons 27/7)

Mini 4 døgn (lør 23/7 – ons 27/7)

Junior 5 døgn (lør 23/7 – tor 28/7)

Trop fuld lejr (lør 23/7 – søn 31/7)

Klan fuld lejr (lør 23/7 – søn 31/7)

Tidsfrister – som de er kendt nu:

Foreløbig tilmelding ml. 1/11-21 og 5/1-22 – altså inden jul!

Endelig tilmelding ml. ½-22 og 1/5-22

Bestilling rafter og brænde: Inden 1/3-22.

Øvrigt:

Temaet: Fælles om fremtiden

Lejrplads: Underlejr Roskilde, kvarter: Domkirken (som udgangspunkt)

Fællestransport (bus) er inkluderet i lejrprisen. Der er transport til og fra lejren hver dag.

Transport af grej: vi skal have lejet en lastbil/containerer

Lejrfrivillige får reduceret pris, hvis de erlægger min. 32 timer.

Lejrfrivillige (fra Klan o.a.) sørger selv for at tilmelde sig hos SL2022.

Der skal – som sædvanligt – findes en kommuneansvarlig for hver kommune.

Samrådet indkalder til møde d. 11/11-21.

Steen er villig til at melde sig, forudsat at der andre, der vil danne "backing group".

Jens Ole har foreløbig meldt sig hertil....

Aktuelle opgaver:

- Hvor mange ledere forventes at deltage på SL2022 (foreløbig tilkendegivelse)?
Grenlederne undersøger i deres respektive ledergrupper
Tilbage melding til Steen.
Frist: 3/12-21
- Hvor mange spejdere forventes at deltage på SL2022 (foreløbig tilkendegivelse)?
De enkelte grene spørger forældrene i grenen.
Tilbage melding til Steen.
Frist: 3/12-21
- Invitation til vores østrigske venskabsgruppe (Waidhofen an der Ybbs)
Steen aftaler med Bodil.
- Hvis man har internationale, individuelle spejderkontakter, må de gerne deltage sammen med Waingunga-stammen, forudsat at de selv betaler deltagergebyret.
Samme tilmeldingsfrister som egne medlemmer

- Lejrpris: som udgangspunkt priserne fra SL2022.
Vedtages endeligt på bestyrelsesmøde d. 4/12-21.
Selvom vi får godtgjort hytteleje fra Viborg Kommune, er der en række andre udgifter vi skal afholde – herunder betaling for lederes deltagelse og transport af grej.

Kommende opgaver:

- Bestilling af rafter og brænde. Tages op igen på næste ledermøde.
- Transport af grej. Opgaven ligger hos Steen, med hjælp fra Jens Ole. Forslag og erfaringer modtages gerne.
- Koordinering af grej
- Planlægning af lejrplads

5) Divisionen (Louise/Lene)

- Vi er pt. godt repræsenteret i divisionsledelsen, men oplever relativt lille tilslutning fra de øvrige ledere i gruppen (måske en tilfældighed) samtidig med, at det opleves som et lidt besværligt og indimellem ufrugtbart samarbejde. Hvad kan vi gøre både for at sikre et bedre samarbejde i divisionen og bidrage til, at de engagerede ledere ikke løber sur i opgaven.

Bred snak om diverse frustrationer i.f.t. divisionsarbejdet uden konklusioner.

Emnet tages op igen.

6) Korpsrådsmøde (Louise)

- Der skal vedtages nye vedtægter på Korpsrådsmødet. Louise orienterer og der er mulighed for at drøfte forslaget og de mange ændringsforslag, så Louise og Erik er klædt godt på til

Den største knast i det gamle forslag til nye vedtægter (GL udpeges af bestyrelsen) er væk.

I nuværende forslag vælges GL af lederne, og godkendes af bestyrelsen.

Louise orienterede kort om øvrige forslag, og hvordan hun regner med at stemme.

Grønt lys og fuld tillid fra ledergruppen hertil.

7) Nyt fra bestyrelsen

- Formandsskifte

Formand Martin Fisker trak sig i august 2021.

Erik Korup er konstitueret som formand frem til næste grupperådsmøde, men ønsker ikke at fortsætte der ud over.

Mathias Bjerg (p.t. i korpsledelsen) er villig til at stille op som formand.

- Bestyrelsessammensætning

Nuværende sammensætning:

1 formand

4 forældrerepræsentanter

1 GL

2 lederrepræsentanter

1 ung.

Grenelederne foreslår, at der opjusteres til 2 ungerepræsentanter og nedjusteres til 1 lederrepræsentant, således at der forsat er 9 medlemmer i bestyrelsen, og forsat et flertal af forældre/ikke-spejdere.

8) Opbevaring på Poulholm

- a. Kan vi lave en overordnet plan, der inddrager rum, der pt. mest bruges til opbevaring af gammelt materiale, og så alle grene (inkl. familiespejd og rovere) har god plads til opbevaring)?

2 grene (Familiespejder + Rover) mangler eget lokale.

Det fælles mini/mikrodepotrum flyder over.

Gerne et depotrum til hver gren.

Forslag fra Louise:

Oprydning på hems, og deponering af klanens madrasser her.

Oprydning i pulterkammer, så det kan frigøres.

Oprydning af resten af rummet ved siden af pulterkammeret (hvor klanens madrasser nu er), så rummet kan frigøres.

Oprydning i fællesmaterielrum. Noget kan komme i bålhytten, noget kan komme i garage, noget kan kasseres, noget kan fordeles.

Forslag fra Steen (egentlig fra Hans-ole):

Halvvæg i hjørnet i Lagunen, hvor mikro- og minigrenen har skabe, så der bliver plads til endnu en skabssektion.

Oprydning er som udgangspunkt op til dem, der tager initiativ hertil.

Husk at introducere nye spejderledere til hvor tingene er, og hvor de hører hjemme – det kan bidrage til øget ryddelighed.

9) Nyt fra grenene – herunder medlems- og ledersituationen.

Klan:

28 medlemmer. Ca. 12 mødere fast op.

Har lagt program og planlægger sølvøkseløb.

Kollektiv uge om 2 uger.

Har fået penge til telt.

Har p.t. tilgang af et italiensk medlem, der læser IB på VK.

Der tabes en del spejdere i overgangen fra trop til klan.

Udfordring med at sikre, at efterskoleelever starter igen.

Det overvejes at bruge sociale medier til at vise tropsspejderne, hvor fedt der er i klanen.

Trop:

35-45 spejdere.

7 ledere (hvoraf Anne snart går på barsel).

Den nydannede ledergruppe fungerer allerede godt.

Tropslederne tager på week-end i januar.

Der har været afholdt PL/PA week-end.

Victor har været på besøg og fortalt om adventure spejd.

Junior:

41 spejdere.

Grenen er lidt sårbar og presset på ledersiden.

Man mangler lidt at se flere af de unge ledere på regelmæssig basis.

PL/PA er ændret til team.

Gode møder – senest om demokrati.

Mini:

41 spejdere.

Godt dækket ind med ledere – en god blanding af modne og unge.

Har en god flok spejdere.

Har haft en god tur til Fort Knox.

Går i gang med nørd-mærke efter jul.

Mikro:

35 spejdere.

11 ledere, heraf 3 (4) unge.

Arbejder på at få endnu en moden leder.

Rigtig god flok.

Har siden oprykningen arbejdet i tre hold.

1/11-21 inddeles i 6 patruljer, hvorefter der arbejdes med forløb.

Familiespejd:

14-16 spejdere.

3 ledere.

Er i gang med mærke "Fra jord til bord".

Mange vil gerne deltage som familie, også med yngre søskende.

Det overvejes, om konceptet skal ændres i den retning.

10) Evt.

Ønske om anskaffelse af ny projektor til pejsestuen. Jens Ole finder pris.

Ved rengøringsdage mangler en liste over, hvad der skal gøres, når der gøres rent.

Jørgen laver en sådan liste.

Louise og Jens Ole genstarter dialogen med Viborg Kommune om ny kontrakt.

Jens Ole efterlyser forslag til bygningsting/tiltag/udsmykninger på Poulholm.
Forslag til Jens Ole.

Gruppen har modtaget Gildeprisen på kr. 10.000,- for godt spejderarbejde!

Regitze spørger, om Ledelseskursus i eftersårsferien 2022 må have hovedkvarter på Poulholm?

OK hertil.

Regitze booker hos Marie.